
 

 

TISKOVÁ ZPRÁVA 

MŠ DUHA – Pardubice již podruhé 

s čtenářskou pregramotností, a 

tentokrát již i v MŠ Staré Čivice. 

22.3.2023 byl den, kdy všechny děti 

očekávaly vyhodnocení aktivity. V 8:30 

byla realizována v MŠ DUHA Popkovice. 

Garantka aktivity   Michaela 

SODOMKOVÁ, již byla i s dětmi 

připravena s písničkou KNIHA JE MŮJ 

DOBRÝ KAMARÁD, kterou si všichni 

zazpívali při harmonice na úplném 

začátku, a to ještě před poučným 

příběhem JAK KARLÍK S TOMÁŠKEM  

NAŠLI 

DĚDEČKOVU KOUZELNOU KNIHU, KTERÁ ZMĚNILA CELÝ JEHO 

ŽIVOT. Děti viděly i největší knihu a nejmenší knihu. A nakonec 

protagonista aktivity Ing. Josef Vavřík jim ukázal i svou 

KOUZELNOU KNIHU a děti se dozvěděly, že každá kniha je 

kouzelná, která v sobě obsahuje nějaké poučení a pokud se jím 

budou řídit, tak se změní i jejich život. Se svou 1.kouzelnou 

knížečkou FILIPOVA DOBRODRUŽTVÍ, kterou jim darovali Radmila  

a Josef Vavříkovi, se pak všichni společně vyfotili. To důležité, co 

musely děti překonat bylo, aby si samy přišly pro knížečku, 

pozdravily a představily se. Ale dokázaly to úplně všechny děti, i ty 

o kterých si paní učitelka Sodomková myslela, že to nedokáží. 

 

 



Ten den pokračovalo ještě vyhodnocení 

stejným způsobem v MŠ Čivice, kde hlavní 

garantkou byla Bc.A. Kristína ŠEVČÍKOVÁ a 

vedoucí učitelka Jiřina ŠOLCOVÁ. I zde tato 

aktivita proběhla s nadšením všech dětí.  

Kvůli zvýšené nemocnosti se účastnily i děti, 

které se svými rodiči nečetly a jelikož 

nemohly obdržet knížečku, paní učitelky 

alespoň všechny děti obdarovaly 

vitamínovými bonbóny, takže radost měly 

nakonec všechny děti. Písnička KNIHA JE 

NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD je tak melodická, že 

si jí děti zpívaly i cestou ven anebo na oběd. 

Zeptali jsme se garantky projektu v MŠ paní Michaely Sodomkové: 

Víme, že ve Vaší MŠ již tato aktivita byla podruhé. Jaké máte pocity a zkušenosti z této aktivity 

MAMI, POJĎME SI ČÍST, pod záštitou MŠMT? 

Na ul.Pražská bylo jednoduché nabrat nové děti, protože předškoláci již touto aktivitou prošli před 

rokem a noví rodičové s tím ještě neměli zkušenosti. Byla jsem ale s paní ředitelkou Mgr.Filipiovou 

velmi potěšena, že se zapojila i MŠ Čivice. Mnoho rodičů se stále ptalo,  kdy se už začne, protože jsem 

s nimi aktivně hovořila již od listopadu 2022 a připravovala je na aktivní spolupráci s dětmi při knize. 

Jsem moc ráda, že takovéto aktivity jsou, protože to napomáhá zejména celým rodinám ke zvýšené 

komunikaci a na dětech to je vždy vidět, jak jsou spokojené a jak se rozvíjí jejich charakter. 

V MŠ Čivice jsme se zeptali paní Bc.A. Kristíny Ševčíkové: 

Letos máte první zkušenost s touto aktivitou. Jak se Vám líbila? 

Byla jsem velmi překvapena, že se přihlásili i takoví rodičové, o kterých jsme to ani nepředpokládali. 

Výběr knížek každého velmi překvapil a krásně se s dětmi pracovalo. Obrázky, které donesly byly 

některé velmi překvapivé a byla vidět i zajímavá kreativní spolupráce s rodiči, což je druhotným cílem 

této aktivity.                                          

Text a foto: Ing. Josef Vavřík    


